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Kontrola plnění usnesení Konference 2022 

 

 
 

 Zanést veškeré změny řádů schválené na Konferenci 2022 na web i do veřejného rejstříku a 

uvést do praxe. Zajistila Nováková. Jen je nejasné, proč na rejstříku jsou ze všech listin 

uveřejněny jen první strany.  

 

 Zasílat novým členům mailem pdf brožuru Stanov, ZaCHř a Bř.  Zajišťuje Herbrich. 

 

 Zařídit a spravovat datovou schránku dle zákona. Zařídil Herbrich, Kotulánová. 

 

 Oprava klubové adresy u správce webové domény a úprava nastavení, aby nebyly setrvalé 

problémy s registrací na web. Zařídili společně Nováková, Hurda. U třetí domény zatím není 

adresa změněna, navrhuji se rozmyslet, zda jí přiřadit ke druhým dvěma doménám a adresu 

změnit, nebo zda třetí doménu zrušit. Jedná se o doménu s pomlčkou, ceskoslovensky-

vlcak.cz. Stojí 300+159Kč ročně. 

 

 Zrušení placení poplatků na místě u svodů a bonitací. Platí se na účet. 

 

 Stanovovat výši všech poplatků kromě svodů a bonitací (určuje Konference) a kromě těch, 

které jsou dané Stanovami. Ekonomickou směrnici s ceníkem poplatků zhotovila Nováková, 

Výborem byla schválena a je uveřejněna na webu. 

 

 Zařídit si oprávnění k vystavování faktur, výrobě a prodeji reklamních výrobků. Kotulánová 

zajistila právní zhodnocení. Živnostenské oprávnění není třeba. 

Spolek upravený § 214 a násl. NOZ je ze své povahy neziskový. Ve smyslu § 217 odst. 2 NOZ může 

spolek v rámci provozování vedlejší hospodářské činnosti podnikat nebo provádět jinou 

výdělečnou činnost, je-li její účel v podpoře hlavní činnosti spolku nebo v hospodárném využití 

spolkového majetku. Podle § 217 odst. 3 NOZ pak lze zisk z činnosti spolku použít pouze pro 

spolkovou činnost včetně správy spolku. 

Z příslušných ustanovení NOZ ani jiných právních předpisů nevyplývá pro spolky povinnost mít 

živnostenské oprávnění ve smyslu zákona č. 455/1991 Sb. nebo jiného předpisu. 

Doporučení: Při sepisování stanov spolku jasně uveďte, že činnost bude vykonávána jako 

nezisková a že spolek nemá za cíl podnikat ve smyslu zákona č. 455/1991 Sb. V opačném případě 

se můžete setkat s požadavkem na doplnění živnostenského oprávnění, pokud si soudní úředník 

formulace ve stanovách špatně vyloží. 
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 Ověřit u KCHČSV Slovenské republiky stávající stav při zapracování dohodnuté změny 

standardu ve smyslu návratu k původnímu znění. Kluby SR a ČR společně žádaly v roce 2020 

SKJ o opravu standardu zpět k původnímu znění (v textu zvýrazněno) v bodech, které kvůli 

překladu a zkrácení ze standardu na FCI zmizely. Jedná se o pasáže, které původní standard 

obsahoval, a které považujeme za důležité.: 

- délka těla : výška v kohoutku = ne více než 10:9 

- tlama: suchá, ne široká, horní linie nosu rovná. Spodní čelist je silná.  

- Ocas je vysoko nasazený, od kořene ocasu rovný, volně spuštěný dosahuje k patovému 

kloubu(hleznu) a je dobře osrstěný. Při vzrušení jedinec nese ocas srpovitě vzhůru. 

- Vady:  

jakýkoliv chybějící zub je považován za chybu 

- Vylučující vady: 

Jakýkoliv chybějící zub, nepravidelný skus, podkus, předkus. 

 

 

 Zpracovat projekty na ozdravení populace čsv (projekt na ozdravení uvnitř plemene a 

projekt přilití krve jiného plemene do plemene československý vlčák). Zpracuje CHK ve 

spolupráci s odborníky (včetně možností zapojení univerzit, např. ČZU či Veterinární škola v 

Brně). Výsledky projektů přednést na následující Konferenci.  

Varianta ozdravení uvnitř plemene:  

Zapojila jsem plemeno do výzkumu genů pro dlouhověkost. U několika plemen je studie již 

hotová,u našeho by výsledky měly být před koncem roku. Některé z těchto sledovaných genů 

navíc blokují rozvoj onkologických onemocnění, což by se nám také mohlo hodit. 

Připravila jsem spolu s Helenou Jahelkovou zdravotní dotazník, který ale bohužel část Výboru 

bojkotuje. Dana Matušincová připravila ještě dotazník zdraví jako součást bonitace. 

Jiří Drábek sledoval vývoj DM a Dw, obě tyto choroby jsou zastoupeny v populaci přibližně stejně, 

přenašečů na jednu i na druhou je asi čtvrtina populace, na obě současně asi 6%.  Sledoval také 

výskyt epilepsie, abychom mohli odhadnout pravděpodobnost výskytu onemocnění u 

jednotlivých spojení, případně informovat chovatele o nevhodnosti jím zvoleného spojení. 

V současné době sleduji výzkum genů pro epilepsii na univezitě v Cambridge, ve spolupráci 

s univerzitami v Manchestru a v Helsinkách. Musíme doufat, že tentokrát se už konečně podaří 

odhalit klíčový gen nebo geny pro rozvoj epilepsie, což by vedlo k možnosti testování přenašečů 

na tuto zákeřnou chorobu. Pokud se to nezdaří na takto prestižní a bohaté univerzitě, tak už asi 

nikde. Bohužel zatím nesledují nám blízce příbuzná plemena, ale i tak je tu naděje na nějaký 

skokový pokrok. 

Udržujeme velmi nízký koeficient příbuznosti, aby nedocházelo v populaci ke 

kumulaci zdravotních problémů a inbrední depresi. Ještě lépe se tomuto věnuje projekt WGI 

(wolfdog genetik indexes) v rámci Univerzity v Padově. Alessio Camatta v něm zpracoval 

ozdravení populace na základě matematických modelů. Tento italský projekt umí vybrat 

geneticky nejvhodnější partnery pro každou fenu uvedenou v jeho systému tak, aby nedocházelo 

k tak rychlé ztrátě genové variability v rámci plemene, řídí příbuznost při současné prevenci 

zadaných dědičných chorob, a selekci morfologických znaků a indexů. Podmínkou fungování jsou 

dobrá vstupní data, která by KCHČSV mohl poskytovat do projektu výměnou za bezplatné využití 
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modelů. Vstupní data by v optimálním případě měla pocházet ze svodů a bonitací, ze zdravotních 

dotazníků a z toho, co do projektu vloží sami chovatelé. Tento systém se používá pro rozvoj 

chovu hospodářských zvířat po celém světě, ale pro chov psů je jeho využití zatím poněkud 

nákladné. Doufám ve spolupráci s tímto projektem, smlouvu o spolupráci si vzal zatím na starost 

František Herbrich. 

Varianta přilití krve jiných plemen: Ozdravení s pomocí osvěžení krve je na maximální vědecké 

úrovni pomocí analýzy DNA zpracováno holandským klubem Saarloosů. Zde jsou zpracovány 

programy na outcroossy s několika dalšími plemeny a momentálně je přilití krve povětšinou u 

generace F2 - F3. Tento postup vede k výraznému zvýšení genové variability a je v libovolné míře 

přenositelný i na ČSV. 

 

 Pokračovat v jednání s cílem zařazení zkoušek vytrvalosti psa mezi oficiální uznávané 

zkoušky v ČR. Návrh na zařazení zkoušky ZVP mezi zkoušky ČKS přednesla na Plénu ČKS 

Nováková. Bohužel, mezi členy předsednictva ČKS je ještě dost pamětníků, kteří zažili 

hromadný úhyn desítek psů na výstavě boxerů, kde uhynula více než polovina předváděných 

zvířat přímo na výstavě a ještě jednu podobně nezdařilou akci. ČKS v současné době 

nepřipustí, aby na zkoušce ZVP mohla startovat i jiná plemena než ČSV a tuto zkoušku 

v žádném případě nezařadí do zkoušek pod hlavičkou ČKS. Zkoušku považuje pro psy za 

nebezpečnou a náhled na to by se v současné době změnil jedině v případě, že bychom 

změnili zkušební řád do podoby jaká je na zkoušce IGP-AD, kde rozhodčí musí doprovázet 

závodníky na kole či motorizován po celé délce trasy a současně s ním musí závodníky 

doprovázet i pořadatel s motorovým vozidlem, který zajišťuje odvoz unavených a 

diskvalifikovaných psů z trati hned v průběhu závodu. Je tedy možnost změnit zkušební řád 

nebo zkusit navrhnout znovu na ČKS až za několik let. Další možností by mohlo být zjistit, kdo 

zastřešuje testy Northern dogs test 1-3. Je to test, na který se vystavuje certifikát pro České 

horské psy. Je možné, že by nám zastřešili zkoušku ZVP. 

 

 

 Schválit směrnici o zásadách GDPR pro vnitřní postupy v klubu. Odloženo pro příští Výbor. 

 

 

Kamila Nováková 


